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 PROTOKÓŁ NR 60/24 
POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I GOSPODARKI  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 29 stycznia 2024 r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10.00 i trwało do godz. 11.30 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta 
Gryfiński Ewa Dudar, Przewodniczący Rady Roman Michalski, Skarbnik Powiatu Jolanta 
Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński oraz naczelnicy. Posiedzenie otworzył, 
stwierdził kworum i posiedzenie poprowadził Przewodniczący Komisji Hubert Andrych. 
Głównym tematem posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję 
Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 60 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie  
został przedstawiony i rozszerzony o punkt Analiza i opiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w Gryfinie w/s utworzenia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 
stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 59/23 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki, do którego zostały 
uwzględnione uwagi zgłoszone przez Radnego Wojciecha Długoborskiego, został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdań 
komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie za 2023 r. (druk nr 2/LVI); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że na podstawie art. 17 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 65 Regulaminu Rady Powiatu 
stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego, sprawozdania komisji stałych 
podlegają przedłożeniu Radzie Powiatu w Gryfinie. Przewodniczący komisji stałych Rady 
Powiatu w Gryfinie przedkładają swoje sprawozdania z pracy za 2023 rok, które stanowią 
załączniki od 1 do 5 do niniejszego projektu uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej z realizacji rocznego planu kontroli za 2023 r. (druk  
nr 3/LVI); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że na podstawie art. 17 ust. 2 ustawy  
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 59 ust. 5 Regulaminu Rady 
Powiatu stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego, Komisja Rewizyjna 
przedstawia Radzie Powiatu sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli. W 2023 roku 
Komisja Rewizyjna przeprowadziła trzy kontrole i nie stwierdziła uchybień w badanych 
sprawach, które opisane zostały w załączniku do projektu uchwały. Wystąpienia pokontrolne 
były przesyłane do wiadomości Rady. 
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Radny Wojciech Długoborski zapytał z czego wynika obowiązek składania sprawozdania  
z wyników kontroli przez Komisję Rewizyjną. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że cyt. „Komisja Rewizyjna 
przedstawia Radzie Powiatu sprawozdanie z wyników kontroli zleconych przez Radę, 
wyników kontroli wykonania budżetu Powiatu oraz z realizacji rocznego planu kontroli.”   
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że wynika to jedynie z Regulaminu Rady 
Powiatu. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że oprócz tego jest zapis w ustawie  
o samorządzie powiatowym art. 19 mówiący, że cyt. „organizację wewnętrzną oraz tryb prac 
rady i komisji powoływanych przez radę, a także zasady tworzenia klubów radnych, określa 
statut.” 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Na posiedzenie przyszedł Starosta Gryfiński Wojciech Konarski i Przewodniczący Rady 
Roman Michalski. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 4/LVI); 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że na podstawie art. 19 ustawy z dnia  
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 3 ust. 1 Regulaminu Rady Powiatu 
stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego, Rada Powiatu w Gryfinie 
pracuje według rocznego planu pracy, w którym na bieżąco może dokonywać zmian  
i uzupełnień. Plan pracy Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 rok stanowi załącznik do projektu 
uchwały. Generalnie jest on podobny do roku 2023, lecz trzy punkty umiejscowione  
w  panelu styczeń/luty tj. sprawozdania Powiatowej Policji i Państwowej Powiatowej Straży 
Pożarnej oraz sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli zostały  
ze względów organizacyjnych przeniesione do realizacji w miesiącach marzec/kwiecień. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 5/LVI); 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, zgodnie z art. 17 ust. 2 ustawy  
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 52 ust. 1 Regulaminu Rady 
Powiatu stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego, komisje stałe Rady 
Powiatu działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie Powiatu. Propozycje 
planów pracy poszczególnych komisji przedłożone przez ich przewodniczących stanowią 
załączniki do projektu uchwały. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk  
nr 6/LVI); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że na podstawie art. 17 ust. 2 ustawy  
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 54 ust. 2 i 3 Regulaminu Rady 
Powiatu stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego, zatwierdza się roczny 
plan kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r., stanowiący załącznik 
do niniejszej uchwały. Dodatkowo, za zgodą Rady Powiatu, Komisja Rewizyjna może 
przeprowadzić kontrolę w zakresie i terminie nieprzewidzianym w rocznym planie kontroli. 
Poszczególne punkty: kontrola w zakresie spełniania standardów w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych prowadzonych przez Powiat Gryfiński; kontrola w zakresie sprawdzenia 
przebiegu monitorowania realizacji „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2029” za okres od 2023 r. do czasu 
przeprowadzenia czynności kontrolnych; kontrole zlecone przez Radę Powiatu w zakresie  
i terminie nieprzewidzianym w rocznym planie kontroli.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia Regulaminu 

gospodarowania środkami finansowymi przeznaczonymi na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Gryfiński (druk nr 7/LVI); 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt uchwały określa Regulamin gospodarowania środkami finansowymi 
przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Gryfiński. Zgodnie z art. 72 ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela, 
organ prowadzący szkoły jest zobowiązany do przeznaczenia corocznie w budżecie 
odpowiednich środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej. Organ prowadzący zobowiązany jest także do określenia 
rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków  
i sposobów ich przyznawania. Projekt uchwały wynika z potrzeby doprecyzowania zapisów 
dotyczących warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej  
ze środków finansowych przeznaczonych corocznie na ten cel w uchwale budżetowej Powiatu 
Gryfińskiego. Uproszczono procedurę ubiegania się o przyznanie pomocy zdrowotnej m.in. 
poprzez wyeliminowanie żądania zaświadczeń potwierdzających sytuację materialną 
nauczyciela i jego rodziny. Planując powyższe środki na 2024 rok posłużono się 
dotychczasową uchwałą i zaplanowane zostało to na poziomie 46 tysięcy złotych tj. 0,3% 
wynagrodzeń z roku poprzedniego. Rodzaje świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej 
rozpisane są w paragrafie 3 Regulaminu. Sposób przyznawania będzie realizowany 
bezpośrednio przez pracowników Wydziału Edukacji Starostwa Powiatowego w Gryfinie,  
na podstawie złożonych wniosków do 15 listopada danego roku. Świadczenia z tytułu 
pomocy zdrowotnej przyznaje Starosta, w oparciu o wykaz wniosków zawierający 
rekomendowaną wysokość świadczenia, przygotowany przez Wydział Edukacji. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że do tej pory było to realizowane przez 
dyrektorów szkół, na bazie budżetu, którym dysponował dyrektor i algorytmu wyliczającego 
go i środki wystarczały na składane wnioski. Czy założony obecnie budżet wystarczy  
na zaspokojenie potrzeb wynikających ze składanych wniosków?    
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że odpis 0,3% od wynagrodzeń stanowi do tej pory używany algorytm. Czy  
do tej pory wyodrębniane środki zaspakajały całkowicie potrzeby? Pewnie nie zaspakajały. 
Aczkolwiek fundusz zdrowotny nie ma zaspakajać w 100% wszystkich potrzeb, jego 
zadaniem jest wspomaganie i wspieranie.  
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że w całości to z założenia nie zaspakaja. Ale jak 
ktoś składa wniosek to oczekuje, że jego wniosek zostanie sfinalizowany.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że złożony wniosek zostanie rozpatrzony. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że możliwości są ograniczone, bo to kwota  
46 tysięcy złotych. Zdarzają się wypadki i są ludzie naprawdę potrzebujący pomocy.  
W związku z tym urzędnikowi trudno będzie wybrać kogoś spośród wielu wniosków licznej 
kadry nauczycielskiej. Czy istnieje możliwość zwiększenia środków przeznaczonych  
na pomoc zdrowotną w ciągu roku? 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że tak, jak już Pani Naczelnik 
powiedziała, bazujemy na pewnych doświadczeniach. Ustawodawca zmienił tego kto ma 
decydować do kogo trafiają środki z tytułu pomocy zdrowotnej. Zatem zmienia się jak gdyby 
tylko ośrodek decyzyjny. Ale kwota wyliczana jest jak dotąd na bazie algorytmu 0,3% 
wynagrodzeń za rok poprzedni i przez lata sposób ten oraz kwota wystarczała, a pewnie i tak 
nie zaspakajała wszystkich potrzeb. Zauważmy, że jest to grupa zawodowa, której Karta 
Nauczyciela dała możliwość skorzystania z pomocy udzielanej przez pracodawcę  
w refundacji środków na pomoc zdrowotną. Szkoły mają przecież na taki cel również inne 
środki, jak fundusz socjalny, jeżeli w nagłej sytuacji pracownik zwróci się o taką pomoc. 
Główną rolą Powiatu, jako organu prowadzącego jest wypłacanie wynagrodzeń i wspieranie 
kształcenia zawodowego, a nie realizowania opieki zdrowotnej.   
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w innych grupach zawodowych nawet nie ma 
takiej możliwości. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zapewnia to Karta Nauczyciela. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jako Powiat na razie to dokładamy 
nawet do wynagrodzeń dla nauczycieli.  
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że przyjęta metodologia przyjmowania wniosków  
i rozpatrywania jest tym momentem, kiedy wiadomo będzie jakie są potrzeby i na co starczają 
środki. Każdy rok jest inny, należy poczekać na wnioski. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zgodnie z ustawą z dnia 23 maja 1991 r. o związkach zawodowych projekt 
uchwały został przesłany do zaopiniowania przez organizacje związkowe zrzeszające 
nauczycieli szkół i placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
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Gryfiński. Jeden ze związków zawodowych zaproponował obecność nauczycieli w zespołach, 
a zgodnie z prawem odbywa się to bez powoływania komisji.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuścił Przewodniczący Rady Roman Michalski, przyszła Wicestarosta 
Gryfiński Ewa Dudar. 
 
Ad. 5 Analiza i opiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w/s utworzenia 
Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to projekt uchwały w/s utworzenia Programu wspierania edukacji 
uzdolnionej młodzieży i jest to propozycja zmiany dotychczasowego Programu. Załącznik  
nr 1 do niniejszego projektu uchwały - Program wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 
jest nowym dokumentem, który opisuje uwarunkowania, cele, sposoby działania, 
spodziewane efekty oraz sposób finansowania.  Natomiast załącznik nr 2 określa szczegółowy 
Regulamin przyznawania Stypendium Starosty Gryfińskiego dla uzdolnionej młodzieży, 
w którym wprowadzono następujące zmiany: 
1) dostosowano zapisy określające grupę adresatów, do których skierowane jest stypendium -  
uwzględnia uczniów publicznych szkół ponadpodstawowych (liceum ogólnokształcącego, 
technikum, branżowej szkoły I stopnia), dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Gryfiński; 
2) doprecyzowano warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia naukowe, 
w tym w szczególności podniesiono próg średniej ocen za wysokie wyniki w nauce dla 
uczniów LO z 5,00 do 5,40 oraz ustalono trzy progi średnich ocen (z dotychczasowych 
pięciu); 
3) zmieniono warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia artystyczne 
i sportowe - zniesiono wymóg oceny zachowania i obniżono średnią z przedmiotów do 3,00; 
4) wprowadzono możliwość wystąpienia z wnioskiem o stypendium przez dyrektora szkoły, 
rodzica, opiekuna prawnego lub pełnoletniego ucznia - dotychczas wnioskodawcą mógł być 
dyrektor szkoły lub wychowawca; 
5) dokonano zmiany terminu składania wniosków - wnioski składa się raz w roku w terminie 
do 30 czerwca danego roku (dotychczas składane były po każdym zakończonym semestrze); 
6) stypendia przyznaje Starosta Gryfiński (dotychczas była to Rada Powiatu); 
7) uproszczono procedurę opiniowania wniosków stypendialnych - prace w tym zakresie 
koordynuje Wydział Edukacji, a ostateczną listę stypendystów zatwierdza Starosta Gryfiński; 
8) dla optymalnego rozdysponowania funduszy pozostawiono progi kwotowe określające 
maksymalną wysokość stypendium przyznawanego w poszczególnych kategoriach. 
Należy rozważyć czy stypendia artystyczne i sportowe, jeżeli miałyby nie mieć kryterium 
wymaganej średniej ocen, czy w ogóle powinny się znaleźć w uchwale dotyczącej wspierania 
edukacji uzdolnionej młodzieży? Czy też nie powinny być uregulowane na bazie odrębnych 
ustaw i w odrębnych uchwałach, ale wówczas tyczyłyby się wszystkich mieszkańców 
powiatu, którzy spełnią określone kryteria.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że chciałby uzupełnić o informację 
dotyczącą zastosowania uchwały i wprowadzenie jej w obieg nie wpłynie na najbliższe 
stypendia za I półrocze. Zarząd Powiatu również długo debatował nad nią i były rozbieżności. 
Starosta opowiadał się za pozostawieniem stypendium Rady Powiatu, przeważył jednak 
argument, że ranga stypendium Starosty cieszy się większą estymą, tak jak Burmistrzów czy 
Prezydentów. W tytule uchwały jest „wspieranie edukacji”, czyli wiąże się z osiąganymi 
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wynikami. W związku z tym, po dyskusji, Zarząd pozostawił średnią 3.0 przy stypendiach 
artystycznych i sportowych, uważając że to też dobra średnia w dzisiejszych czasach.  
W przypadku odejścia zupełnie od ocen szkolnych to powstałyby stypendia za osiągnięcia 
sportowe lub artystyczne, które należałoby przenieść zupełnie w odrębne uchwały. Kwoty 
stypendium wzrastają i będą wypłacane jednorazowo.  
 
Przewodniczący Komisji Hubert Andrych powiedział, że przy stypendiach artystycznych  
i sportowych średnia 3,0 oznacza, że właściwie ten uczeń zdaje z klasy do klasy. Jeśli 
oceniamy czy doceniamy osiągnięcia sportowe to wręcz jest za tym, aby te widełki osiągnięć 
naukowych były minimalne. To po co oceniać jeszcze inne osiągnięcia, jak naukowe. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że to wiązałoby się z rozbiciem 
stypendiów artystycznych i sportowych w zupełnie odrębne od stypendium naukowego 
uchwały. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że jest to program wspierania edukacji i jeżeli wymagana 
średnia 3,0 odnosi się do stypendium sportowego i artystycznego, to się to kłóci. Decydując 
się na oddzielenie stypendiów artystycznych i sportowych od naukowych to należy 
przygotować odrębne uchwały dla takich mieszkańców (młodzieży uczącej się). A osiągnięcia 
powinny być znaczące i zdecydowanie wyróżniające. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że wyodrębniając stypendia sportowe  
i artystyczne wówczas nie są one kierowane tylko do uczniów naszych szkół, tylko kierowane 
do ogółu mieszkańców młodzieży uczącej się. 
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy 
wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, należy przez to rozumieć motywowania  
do jeszcze lepszego kształcenia się tej młodzieży. Zakładając poziom wymaganej średniej 
ocen 3,5 dla sportowca to może to stypendium pomoże mu w osiągnięciu oceny 4. 
Aczkolwiek uzyskuje wsparcie za osiągnięcia sportowe a nie naukowe.  
 
Przewodniczący Komisji Hubert Andrych powiedział, że stoi na stanowisku, że doceniamy 
sportowca, artystę albo naukowca. W związku z tym powinny powstać trzy odrębne uchwały. 
Ale tego i tak na jednym posiedzeniu nie da się rozstrzygnąć i  poprosił o przesyłanie drogą 
mailową wniosków do projektu uchwały w/s utworzenia Programu wspierania edukacji 
uzdolnionej młodzieży (do dnia kolejnego posiedzenia). 
 

Komisja nie głosowała nad przedstawionym projektem. 
 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2024 rok (druk nr 8/LVI); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2024 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki w sprawie zmiany w planie wydatków z przeznaczeniem na udzielenie 
dotacji dla Miasta Zielona Góra na przeprowadzenie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych w Zespole Szkół  
i Placówek Kształcenia Zawodowego w Zielonej Górze (zadania własne, finansowanie – 
środki własne powiatu), zwiększa się wydatki o 1 500,00 zł (Starostwo Powiatowe w Gryfinie 
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– dysponent EK), jednocześnie zmniejsza się wydatki – 1 500,00 zł (ZSP w Chojnie). 
Wnioskiem Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie w sprawie wprowadzenia  
do budżetu dochodów i wydatków dotyczących nadpłaconych składek za ubezpieczenie 
zdrowotne za osoby bezrobotne bez prawa do zasiłku oraz zwróconych przez Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych. Nadpłaty są skutkiem rozliczenia wpłat składek do ZUS od 2010 
roku i wynikają z niedokonanych zgłoszeń podjęcia zatrudnienia przez osoby bezrobotne oraz 
nie potwierdzenia gotowości do podjęcia pracy w wymaganych terminach. Zwrócona kwota 
składek stanowi dochód Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego (zadania własne,  
finansowanie - środki własne), zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 20 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2024 rok (druk nr 9/LVI); 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2024 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych w sprawie zwiększenia planu dochodów budżetowych w związku 
otrzymanym postanowieniem Sądu Rejonowego w Gryfinie w sprawie zwrócenia dla Powiatu 
środków z depozytu sądowego dotyczących zapłaty wynagrodzenia generalnemu wykonawcy 
inwestycji pn.: „Rozbudowa Szpitala Powiatowego w Gryfinie”. Sąd w 2023 roku oddalił 
wniosek Powiatu o zezwolenie na złożenie środków do depozytu sądowego. Powiat wystąpił 
o uzasadnienie oddalenia wniosku i zwrot środków. Zwrot środków nie nastąpił do końca 
2023 roku. Jednocześnie w grudniu 2023 r. została uregulowana należność dla wykonawcy 
inwestycji z uwagi na konieczność rozliczenia projektu w instytucji dofinansowującej zadanie 
w ramach środków unijnych (Województwo Zachodniopomorskie), zwiększa się dochody  
o kwotę 375 186,50 zł. W związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami 
w sprawie zwiększenia planu wydatków z przeznaczeniem na udzielenie dotacji dla Gminy 
Banie z przeznaczeniem na przebudowę dróg powiatowych (przebudowa drogi powiatowej  
nr 1360Z Steklno-Babinek, 1422Z Babinek-Żarczyn oraz przebudowa drogi powiatowej 
1371Z Banie-Sosnowo, ul. Sosnowa w Baniach). Gmina Banie otrzymane środki przeznaczy 
na sfinansowanie wkładu własnego dla powyższych zadań w ramach przyznanego 
dofinansowania z Polskiego Ładu: Program Inwestycji Strategicznych – wartość 
kosztorysowa inwestycji ok. 1 800 000,00 zł (zadania własne, finansowanie – środki własne 
powiatu), zwiększa się wydatki o 200 000,00 zł. Wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Chojnie w sprawie zwiększenia planu wydatków z przeznaczeniem 
na zakup i montaż poza obszarem stacji transformatorowej nowej rozdzielni głównej. Zakup 
jest konieczny z uwagi na spalenie rozdzielni dotychczas funkcjonującej (zadania własne, 
finansowanie – środki własne powiatu) zwiększa się wydatki w kwocie 75 000,00 zł. W celu 
zbilansowania uchwały kwotę w wysokości 100 186,50 zł przeznacza się na zwiększenie 
rezerwy ogólnej, zwiększa się wydatki o 100 186,50 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr III/21/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
ustalenia wysokości diet radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 10/LVI); 
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Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że w związku ze stwierdzeniem 
nieważności tożsamej uchwały podjętej przez Radę w grudniu 2023 r. ze względu na to,  
że nie była opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, 
naprawiamy ten błąd ponownie przedkładając pod obrady Rady powyższy projekt uchwały. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że uchwała podlega ogłoszeniu  
w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego i wchodzi w życie z dniem 
1 marca 2024 r. Sytuacja zaistniała ze względu na technikę legislacyjną, która mówi o tym, że 
powinno się w takim sam sposób ogłaszać daną zmianę aktu prawnego, jak sam akt prawny. 
A uchwała o dietach nigdy do tej pory nie była publikowana w dzienniku urzędowym 
województwa. Zmieniło się orzecznictwo w tej sprawie. 
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że jeżeli jest to prawo miejscowe to podlega 
ogłoszeniu w dzienniku. A sama definicja prawa miejscowego jest niejasna.   
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Powiat współpracuje z Gminą 
Widuchowa, która również złożyła wniosek na dofinansowanie jednej z dróg powiatowych  
na terenie gminy do Polskiego Ładu. Podobnie jak w Gminie Banie. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w weekendowym numerze Kuriera 
Szczecińskiego był ciekawy artykuł o zagospodarowaniu Międzyodrza, w tym czy ma 
powstać park narodowy czy też nie. I wygląda na to, że instytucje, które o tym decydują  nie 
mają jeszcze wyrobionego zdania. Czy pan Starosta ma wyrobiony pogląd na ten temat? 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że dyskusja toczy się od lat. Każdy  
na Międzyodrze patrzy pod różnym kątem od jego gospodarczego wykorzystania  
po naturalne. Przez lata toczyła się dyskusja w Gryfinie, obecnie odbyło się spotkanie  
w Widuchowej, a także ma być w Kołbaskowie. Są dylematy, chyba nikt nie jest przeciwko 
utworzeniu parku narodowego natomiast chodzi o obostrzenia, które są związane  
z utworzeniem parku. Głównie artykułują to spółdzielnia rybacka i koła łowieckie. To są dwie 
grupy, które należy wziąć pod uwagę. Parki narodowe związane są z dużymi obostrzeniami. 
Park krajobrazowy ma bardzo duże walory chociażby odtworzenie budowli 
hydrotechnicznych. Kiedyś był projekt, który realizowały parki krajobrazowe ze środków 
unijnych i tam też była mowa o odtwarzaniu śluz. Z poziomu powiatu kiedyś pisaliśmy  
do Ministerstwa w kontekście przeciwpowodziowym na temat udrażniania śluz, które mają 
swoją rolę nie tylko gospodarczą. Natomiast odpowiedź ministerstwa była taka, że ze 
względów ekonomicznych to w rezultacie w naszym rejonie jak spojrzymy pod kątem 
powodzi to nie mamy z nią do czynienia. W naszym rejonie jedynie podtapiane są dwa domy 
w okolicy Starej Rudnicy. Domy poniemieckie wybudowane były już w terenie zalewowym.  
I kiedy poziom wody się podnosi w górnej części Odry to ona się rozlewa podtapiając  
te domy. U nas dobrze działają poldery cedyńskie. Woda głównie rozlewa się na poldery,  
ale rolę swoją mają również tereny Międzyodrza. Natomiast gdyby miał zabierać głos  
w dyskusji to najpierw chciałby usłyszeć jakie można zrobić ulgi dla tych dwóch działalności, 
o których wspomniał, o rybactwie śródlądowym.  Zresztą my jako powiat przez to co się 
wydarzyło na Odrze, widzieliśmy jak środowisko Żabnicy wiele zrobiło żeby to rybactwo 
pokazać historycznie i przyszłościowo, od tego jest Spółdzielnia Regalica. To warto byłoby 
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wspierać. Jeżeli powiedziane byłoby że oni będą mogli łowić, jak do tej pory, gospodarczo  
to nie widziałby przeciwskazań. To jest nasza wartość. 
 
Przewodniczący Komisji Hubert Andrych powiedział odnośnie aspektu 
przeciwpowodziowego, że jeżeli faktycznie nieczyszczone kanały zarastające w miarę czasu 
nadal miałyby utrzymywać, o czym mógłby się wypowiedzieć jedynie ekspert, swoje 
właściwości odciążając nas i zabezpieczając to okay. Radnemu wydaje się, że w miarę 
zarastania te poldery za jakiś czas nie będę już zabezpieczać w takim stopniu w jakim robiły 
to do tej pory. Dla mieszkańców najważniejszy jest ten czynnik przeciwpowodziowy. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że dwa najważniejsze aspekty są takie, czy Odra ma być 
rzeką żeglowną bo takie były plany. Ale jeżeli ma być nieżeglowna to nie ma najmniejszego 
problemu. A jeżeli ma być żeglowna to mamy dylemat, bo wiadomo wówczas że nie może się 
odbywać taka żegluga. Jest to też rzeka graniczna i nie da się jej podzielić, więc decyzja 
powinna być wspólna. Przy braku regulacji zrobią się bagna i zwiększy się ilość bobrów. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że ostatnio Widuchowa stała się słynna dzięki  
skażeniu wody. Mieszkańcy, którzy leczą się u niego, podejrzewają że ich choroby 
spowodowane są tym skażeniem. Czy mamy jakąś oficjalną informację z Sanepidu co się tam 
dzieje z wodą? Czy my mamy to systematycznie monitorowane? Czy można taką informację 
przekazać mieszkańcom i ich uspokoić? 
Pismo znak: BRZ.0012.1.60.2024 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że to Wójt Gminy Widuchowa jest za to 
odpowiedzialny, gdyż jest to w kompetencji wójta. I generalnie też zakładów komunalnych, 
które tam produkują wodę. Taką informację, z tego co pamięta, to Wójt już udzielał. Wie też, 
że jak były problemy, bo to mała gmina to Gmina Gryfino udzielała pomocy w dostawie tam 
wody. Taką informację oczywiście możemy uzyskać. Każdy z mieszkańców chciałby być 
pewien, że to co pije nie będzie miało wtórnych skutków. Możemy wystąpić o taką 
dodatkową informację do wójta i otrzymamy oficjalną informację. 
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że władze gryfińskie wzbraniały się przed 
utworzeniem parku krajobrazowego ze względu na masę ograniczeń. Sam park zajął tereny, 
które zostały wyłączone z działalności gospodarczej to w pierwszej wersji jeszcze otulina 
parku obejmowała całe miasto. Utworzenie parku narodowego wymaga uchwalenia ustawy  
w tej sprawie. Natomiast jeżeli chodzi o jakość wody w Gryfinie to jest bardzo dobra  
i zachęca do picia jej z kranu. Woda do picia pochodzi ze studni głębinowych, z 14 ujęć, które  
w zupełności nie mają nic wspólnego z rzeką Odrą. Jesteśmy pod stałym nadzorem Sanepidu. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że gdyby do nas wpłynęło zapytanie to 
po pierwsze musielibyśmy poprosić o ekspertyzę o to, jak ten teren może się przekształcić 
naturalnie, kiedy faktycznie nie będzie żadnej gospodarki. Może się okazać, że faktycznie 
albo zdominuje jakiś gatunek zwierząt, ale również przyroda sama może spowodować,  
że nastąpi tam zarastanie. Już teraz coraz trudniej przepływać przez kanały, które nie 
użytkowane zarastają. Drugie pytanie to na ile i na jakie okresy park narodowy wyłączy 
działalność, przede wszystkim rybacką. Dopiero po tym można zająć jakieś stanowisko. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że są też głosy odnośnie parku 
narodowego, że jest to teren zalewowy, który bez ingerencji będzie zalany. Wówczas pod 
znakiem zapytania stoi czy właściwie chronimy zamieszkałe tam gatunki zwierząt czy 
dążymy do ich unicestwienia. Pewne gatunki istnieją tam tylko i wyłącznie dzięki ludzkiej 
regulacji. 
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Radny Tomasz Mirakowski odnosząc się do sprawozdania z prac Zarządu Powiatu, zapytał 
czy zakończyło się przeprowadzenie indywidualnej kontroli wspólnika w spółce „Szpital 
Powiatowy w Gryfinie” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością (z realizacji zadania  
pn. „Remont i przebudowa Oddziału Chorób Wewnętrznych Szpitala Powiatowego  
w Gryfinie, z przeznaczeniem na stworzenie bazy łóżkowej dla pacjentów podejrzanych  
o zakażenie lub zakażonych wirusem SARS-CoV-2”, w części odnoszącej się  
do przygotowania dokumentacji projektowej dostosowania budynku Szpitala Powiatowego  
w Gryfinie (część stara) do wymogów określonych w postanowieniu ZKWPSP z dnia 
19.01.2016 r.) i co ona ewentualnie wykazała? 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd podjął decyzję  
o przystąpieniu do zlecenia dokumentacji, która umożliwi ogłoszenie przetargu na remont 
starej części szpitala, ponieważ wcześniej spółka szpital sama korzystała z dotacji od 
wojewody na remont dachu, był dylemat czy nasza decyzja nie powieli tego, co już jest 
wykonane w szpitalu. Po zleconej kontroli okazało się, że w tej interesującej nas części 
szpitala, remont obejmował dach i pierwsze piętro to niestety w dokumentach nie jest 
kompleksowo rozwiązana sprawa pozostałych kondygnacji klatki schodowej. Zatem w tym 
zakresie kontrola się zakończyła i Zarząd podjął decyzję. Były uwagi, ale to już pani Prezes 
będzie musiała to wyjaśnić w kwestii rozliczenia projektu i jego zakresu. Środki były 
zapisane w budżecie na wykonanie dokumentacji. Natomiast jeżeli chodzi o zakres remontu 
to mamy zapisane 800 000 zł z ochrony zabytków z Polskiego Ładu, zobaczymy co będziemy 
mogli zrobić. Przede wszystkim chodzi o decyzje przeciwpożarowe i wykonanie klatki 
schodowej. 
   
Na tym 60 posiedzenie Komisji Budżetu i Gospodarki zakończono o godz. 11.30. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 

Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 
 
 Hubert Andrych 
 
 
 
 


